
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Fidesz - Magyar Polgári Szövetsé g

Képviselőcsoportja

Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Mennyibe kerül évente a költségvetésnek az EDR rendszer használata?” címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Draskovics Tibor Miniszter Úrhoz . A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A világon hozzávetőlegesen 650 TETRA rendszer működik. A rádiórendszer
szabványa európai uniós ajánlás, így alkalmas arra, hogy a schengeni egyezményhez tartoz ó
országok rendvédelmi szerveinek együttműködését is támogassa . A TETRA technológiáj ú
rádiókommunikációs rendszer számos el őnye mutatkozik meg a régi, analóg rendszerre l
szemben. A TETRA szabvány szerint épülő EDR jelentősen javítja az érintett szervek belső
híradását, lehetővé teszi a szervek egymás közötti hatékony kommunikációját, nagymértékbe n
hozzájárulva ezzel a reagáló képesség fokozásához, az együttműködés hatékonyságának
növeléséhez .

Az EDR automatikusan gondoskodik a rádió forgalom információvédelmér ő l .
Nemcsak a kommunikáció minősége, hanem biztonsága is sokkal magasabb szint ű lesz
azáltal, hogy az alapkódolás mellett további kódolás is lehetséges . A nagyobb frekvenciasáv
miatt országos lefedettséget biztosít a hálózat, még az eddig lefedetlen helyeken is . A beszéd
mellett adatok, rövid státusz üzenetek és rövid szöveges üzenet átvitelére is alkalmas a
TETRA szabvánnyal működő készülék, melynek használatát programozási lehetőség teszi
még egyszerűbbé, hasznosabbá.

2007. év februárjában jelentették be, hogy az Egységes Digitális Rádiótávközlő
Rendszer (EDR) országos kiépítése Magyarországon is befejez ődött . Ennek eredményeként
11 készenléti szerv tudja használni a TETRA technológiájú hálózatba . A rendszer országo s
kiépítésével Európa egyik legkorszerűbb és létszámarányában legkiterjedtebb készenléti
rádiórendszere valósult meg .

A Pro-M az előírt 14 000 db készüléket az országos átadásig leszállította a
felhasználóknak, a további 28 000 készülék beszerzésére a Központi Szolgáltatás i
Fő igazgatóság írt ki tendert és 2006 . év decemberében meg is kötötte a keretszerz ődést . A
készenléti szervezetek - többek között a rendőrség, a határőrség, a tűzoltóság, a
katasztrófavédelem, a ment őszolgálat, és a büntetés-végrehajtás - tehát 2007 . év februárja óta
már használják a rádiórendszert .

Tisztelt Miniszter Úr !

• Mennyibe kerül évente a költségvetésnek az EDR rendszer használata?
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Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2008 .deeember 19 .

Tisztelettel :

Dr. Kontrát Károly
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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